
华中师大一附中卓越联盟 2019 年八年级联考

英语录音稿及参考答案

第一节（共 5 小题，每小题 1 分，满分 5 分）

听下面 5个问题。每个问题后有三个答语，从题中所给的 A、B、C三个选项中选出最

佳选项。听完每个问题后，你都有 5秒钟的时间作答和阅读下一小题。每个问题仅读一遍。

1. How long have you been like this?
2. What were you doing when I called you last night?
3. Have you ever been to the Disneyland?
4. How did you travel around the city?
5. Could I go to see the doctor at ten o’clock this morning?
第二节（共 7 小题，每小题 1 分，满分 7 分）

听下面 7段对话。每段对话后有一个小题，从题中所给的 A、B、C三个选项中选出最

佳选项。听完每段对话后，你都有 10秒钟的时间作答有关小题和阅读下一小题。每段对话

仅读一遍。

6. M: May I help you?
W: I’d like to book a ticket on your flight CZ324, leaving Shanghai at 1:00 p.m. on September

10th.
M: Your name, please?
W: Rose Smith.

7. M: Nancy, is Jack the tallest in our school? He is one head taller than me.
W: You’re wrong, Peter. He is not as tall as Bill.

8. W: Hi, Tim! What a nice photo! Who is the boy on your left?
M: Oh, he is my younger brother, Tom.
W: But Tom is much taller and stronger than you, isn’t he?
M: Yes, he is.

9. W: Who is ill in bed, Frank?
M: Jack. Steven and I are going to help him with his lessons after school.

10. M: Alice, I worked at the desk for a long time. Now I need fresh air and relaxation.
W: I think so. All work and no play makes Jack a dull boy. Let’s go!

11. M: Do you like story books or picture books?
W: I choose story books.

12. M: Have you finished reading Harry Potter?
W: Yes, I enjoy every page of it. It’s so exciting.

第三节（共 13 小题，每小题 1 分，满分 13 分）

听下面 4段对话或独白。每段对话或独白后有几个小题，从题中所给的 A、B、C三个

选项中选出最佳选项。听每段对话或独白前，你将有时间阅读各个小题，每小题 5秒钟，听

完后，各小题将给出 5秒钟的作答时间，每段对话或独白读两遍。

听下面一段对话，回答 13至 15三个小题。

W:What's wrong?
M: I'm not feeling well. I have a sore throat.
W: Do you have a fever?
M: No, I don't.



W: Open your mouth and say "Ah".
M: Ah...
W: When did it start?
M: This morning.
W: Take it easy. You just have a cold. You should drink a lot of hot water and lie down and rest.
You shouldn't go swimming these days.
M: Yes, but I'd like to take some medicine, I want to let my teacher know I can't go to school not
because of the basketball game.
W: Well, you really have a cold this time. You can take some medicine, if you like.
M: Thank you. Bye.
W: Bye.
听下面一段对话，回答 16 至 18 三个小题。

M: Hi, Betty. Will you go to the movies with me?
W: Oh, it's you, Fred. I think I need a good rest. I worked on the computer for long hours. I am
tired and hungry.
M: But don't you think going to the movies is a good way of rest? Besides we can have a nice
meal in the restaurant before the movies.
W: You seem very keen on the movies. What's on tonight?
M: Journey to the West. It's very exciting. And I like it very much.
W: But we've already seen it. I'd rather stay at home.
M: Well, maybe you are right.
听下面一段对话，回答 19 至 22 四个小题。

M:Good morning, madam. Can I help you?
W: Yes, please. I'd like to see some schoolbags. I want to buy one for my daughter.
M: Here they are. They come in many sizes and shapes. The green one with some red flowers is
very popular. So is the pink one with some lovely animals and the yellow one with some lovely
children.
W: They all look very nice. Mmm... I think the pink one looks best and my daughter likes animals
very much. I will take it. How much?
M: Sixteen yuan.
W: I'm afraid it's a bit expensive.
M: If you really like it, you can take it for thirteen yuan.
W: OK.
听下面一段独白，回答 23 至 25 三个小题。

Most Chinese hotels often provide guests with things like disposable toothbrushes, toothpaste,
shampoo and slippers. But, some hotels in Beijing will no longer provide guests with these
disposables. They want to ask people to use less disposable things.

Many disposable things are made of plastic. People throw them away after only using them
once. It is a kind of waste and is very bad for the environment. Do you know one Chinese person
makes as mush as 400 kg of waste a year? Most of that waste comes from disposable things.
Plastic can take between 100 and 400 years to break down. So the less plastic we throw out, the
better. So, wherever you travel, bring your own things and use them again and again.



参考答案

听力部分

1-5 ACBBA 6-10 BCABC 11-15 BACAA 16-20 CCCAA 21-25 BAABC

笔试部分

26-30 ABCBC 31-35 DBDBC 36-40 ACAAC 41-45 DABCB 46-50 ABCDC
51-55 BABCD 56-60 CDCAB 61-65 ACDCA 66-70 DBCBC
71.freezing 72.sound 73. go off 74. have a stomachache 75.a bit
76. across 77.choosing 78. care 79. groups 80. disabled
81. also 82. included 83. common 84. thanks 85. how

参考范文：

Today is Mothers’ Day, as well as the International Nurses’ Day. It’s a special and
meaning day for my mother and me.
In the morning an old man came to the community hospital to see the doctor. He

had a cold. I helped him take the temperature. He was taking the medicine when a boy
came. The boy cut himself. My mother and I gave him first aid.
In the afternoon we took part in the volunteer training activities of Wuhan Military

Games. 2019 Wuhan Military Games is the largest in history. Volunteers are to
provide the best medical service for the players. They are also to answer the questions
about the healthcare from the visitors.

I will never forget this special and meaning day.



书面表达评分细则

（一）评分原则：

1. 评分时，先根据文章的内容和语言初步确定其所属档次，然后以该档次的要

求来衡量，确定或调整档次，最后给分。

2. 字数太少或太多的，请酌情扣分。

3. 评分时，应注意的主要内容为：内容要点、应用词汇和语法结构的数量和准

确性，上下文的连贯性。

4. 拼写与标点符号是语言准确性的一个方面，评分时，应视其对交际的影响程

度予以考虑。要点可用不同方式表达，英、美拼写及词汇用法均可接受。

5. 如书写较差，以致影响交际，将分数降低一个档次。

6. 对紧扣主题的适当发挥不予扣分。

凡不写任何内容，抄袭、所写内容无法看清者一律给 0分。

（二）评分档次：

【各档次的给分范围和要求】

一类（13-15 分）：写出全部内容要点，语句流畅。基本无语法和词汇方面的错

误，少数错误主要是由于较高级词汇或复杂结构所致。词数达到要求。基本

无单词拼写及标点错误。

二类（10-12 分）：写出大部分要点类容。语句较流畅。有少量语法和词汇方面

的错误，但不影响理解。有少量单词拼写及标点错误。

三类（7-9 分）：写出部分要点。语句基本通顺。有一些语法和词汇错误，有少

量单词及标点错误。

四类（4-6 分）：写出少量内容要点，语句不通顺。语法、词汇、单词拼写、标

点错误较多。只有少量句子表达正确。

五类（0-3 分）：基本上没有写出内容要点，语法、词汇、单词拼写错误较多。

基本上没有通顺的句子。只写出一些单词，不知所云。


